
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Jana Wyrowiñskiego

na 40. posiedzeniu Senatu
w dniu 23 wrzeœnia 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra gospodarki Waldemara Pawlaka

Szanowny Panie Ministrze!
Dyrektywa Parlamentu Europejskiego i Rady 2009/28/WE z dnia 23 kwietnia 2009 r. w sprawie

promowania stosowania energii ze Ÿróde³ odnawialnych nak³ada na kraje cz³onkowskie pewne obo-
wi¹zki oraz obliguje do podjêcia dzia³añ, w których efekcie w bilansie energetycznym wzroœnie udzia³
energii pochodz¹cej ze Ÿróde³ odnawialnych. Z informacji, które mam, wynika, ¿e w niektórych krajach,
miêdzy innymi w Austrii i Niemczech, ju¿ podjêto dzia³ania, do których zobowi¹zuje dyrektywa.

Zwracamy siê zatem z proœb¹ o odpowiedŸ na nastêpuj¹ce pytania:
1. W jakim stadium znajduje siê proces wdra¿ania rzeczonej dyrektywy w Polsce i czy opracowano

ju¿ krajowy plan dzia³ania?
2. Kto bêdzie koordynowa³ proces implementacji i wywi¹zywania siê z dzia³añ, do których obliguje

dyrektywa?
3. Jednym z wa¿nych i coraz szerzej wykorzystywanych sposobów wykorzystywania Ÿróde³ energii

odnawialnej s¹ pompy ciep³a. Jak bêd¹ certyfikowane firmy je instaluj¹ce? Kto i w jaki sposób bêdzie
opracowywa³ wytyczne dla projektantów pomp? W jaki sposób bêdzie nastêpowa³o rozliczanie energii
otrzymywanej z pomp ciep³a jako energii odnawialnej?

Z wyrazami szacunku
Jan Wyrowiñski




